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Wydanie E

Dariusz Bruss mieszka na os. Helena 
od 1972 roku. – Władze miasta, odkąd 

pamiętam, mydlą nam oczy obietnica-
mi, że powstanie nowy most heleński. 
Mnie więc nie dziwi, że jego budowa 
jeszcze nie ruszyła i wątpię, że w ogó-
le ruszy – mówi sądeczanin.  

Szumnie zapowiadana inwestycja, 
na którą Nowy Sącz pozyskał 77 mln 
zł unijnej dotacji, zgodnie z zapowie-

dziami miała ruszyć w czerwcu, póź-
niej była mowa o lipcu. Teraz Miejski 
Zarząd Dróg mówi o planowanym ter-
minie rozpoczęcia robót w paździer-
niku. Tymczasem wójt Chełmca Ber-
nard Stawiarski poinformował na stro-
nie Urzędu Gminy, że i ten termin jest 
mało realny.  

Okazuje się bowiem, że Miejski Za-
rząd Dróg w Nowym Sączu nie ma jesz-
cze od wojewody zezwolenia na reali-
zację inwestycji drogowej, tzw. ZRID.  
– I prawdopodobnie to, a nie analiza 
ofert przetargowych, opóźnia czas roz-
poczęcia prac – mówi wójt. 

Wójt Chełmca: Sącz nie jest 
gotowy do budowy mostu
A Przeprawa przez Dunajec znów może się opóźnić. Brakuje zezwolenia wojewody 

Katarzyna Gajdosz-Krzak 
k.gajdosz@gk.pl

Nowy Sącz

Więcej a STR. 3

Unijne przepisy 
zagrażają firmom 
transportowym  
SĄDECCZYZNA. Właściciele firm prze-
wozowych uważają, że Unia Europejska 
chce ich wyeliminować z rynku, bo sta-
nowią konkurencję dla innych przedsię-
biorców. Tak odczytują wymóg opła-
cania kierowców tirów według sta-
wek państwa, przez które jadą, forso-
wany przez kraje dawnej UE. – Dla nas 
to zwielokrotnienie kosztów, a więc 
utrata konkurencyjności, a w rezulta-
cie upadek – mówi Piotr Litwiński. 
Dodaje, że Sądecczyzna odczułaby to 
dotkliwie utratą setek miejsc pracy 
i wpływu z podatków.  a STR. 4

Rowerem doliną 
Dunajca. Powstaje 
45 km ścieżki ze 
Szczawnicy przez 
Łącko do Sącza 

a STR. 5

a Urządzamy łazienkę na poddaszu a Będzie ustawa o uciążliwych zapachach. Prace trwają

DZISIAJ W „GAZECIE KRAKOWSKIEJ” GRATKA NIERUCHOMOŚCI

DLA KOGO SĄ MIESZKANIA CHRONIONE?

b Od lewej: Agnieszka Dygant, Katarzyna Warnke, Olga 
Bołądź i Marieta Żukowska, gwiazdy „Botoksu”, nowego 
filmu Patryka Vegi o służbie zdrowia. Kanwą scenariusza 

były rozmowy z kilkudziesięcioma lekarzami. Powstał 
porażający obraz, w którym pokazano ciemną stronę 
naszej medycyny. Czy film wywoła trzęsienie ziemi? 
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Botoks. Film, który ma wywołać trzęsienie ziemi 
STR. 11

Zbliżenia 
Syn poeta wierszem 
o życiu i chorobie 
Aliny Janowskiej 
STR. 10

Wydarzenia

To wiatr zepchnął 
wózek do morza? 
USTKA. 55-letni Dariusz Przybysz opo-
wiada nam, jak  ratował 3,5-miesięczną                     
Oliwię z Krakowa, która wpadła 
do morza podczas spaceru z rodzica-
mi po molo. a STR. 7 

WARSZAWA. Ponad 1,3 miliarda złotych 
unijnych dotacji  otrzyma GDDKiA  na bu-
dowę 16-kilometrowego odcinka 
zakopianki z Lubnia do Rabki-Zdroju. 
Dofinansowane zostaną też inne waż-
ne inwestycje w kraju. a STR. 6

Dziesięć lat temu 
politycy twierdzili, że 
mamy za dużo 
lekarzy. Dziś jest ich 
za mało. Dlaczego?
Felieton 
Daniel Szafruga  a STR. 2
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Bernard Stawiarski, wójt 
Chełmca, uważa, że władze No-
wego Sącza wprowadzają atmo-
sferę niepewności podająć różne 
daty rozpoczęcia budowy mostu 
heleńskiego. W związku z liczny-
mi zapytaniami, jakie otrzymy-
wał od mieszkańców gminy 
na temat początku inwestycji, 
sprawdził jej dokumentację.  

– Wygląda na to, że i w paź-
dzierniku budowa się nie zacz-
nie – twierdzi wójt.  

Okazuje się, że Miejski Zarząd 
Dróg w Nowym Sączu nie ma 
jeszcze od wojewody Zezwole-
nia na Realizację Inwestycji Dro-
gowej (ZRID).  

– Tymczasem projekt umo-
wy z wykonawcą załączony 
do specyfikacji przetargowej za-
kłada, że zamawiający dostarczy 
decyzję ZRID w dniu podpisania 
umowy. I właśnie ten brak, zda-
niem Stawiarskiego, a nie ocena 
ofert potencjalnych wykonaw-
ców mostu heleńskiego, może 
być przyczyną tego, że przetarg 
na budowę przeprawy jeszcze 

nie został rozstrzygnięty. Doda-
je, że sprawa pozyskiwania zez-
wolenia na budowę przez MZD 
jest jeszcze w powijakach.  

Stawiarski nie kryje, że Miej-
ski Zarząd Dróg, jako inwestor, 
wystąpił z wnioskiem o ZRID 25 
lipca br. Zgodnie z wcześniejszy-
mi zapowiedziami władz miasta 
w tym czasie roboty przy budo-
wie mostu miały już dawno iść 
pełną parą.  

– Wojewoda małopolski 
wszczął postępowanie 24 sierp-
nia w tej sprawie. Jak wynika 
z zawiadomienia z Małopolskie-
go Urzędu Wojewódzkiego 
w Krakowie, które wpłynęło 
do Urzędu Gminy Chełmiec  
6 września, MZD w Nowym Są-
czu został wezwany do usunię-
cia nieprawidłowości w projek-
cie budowlanym do 2 paździer-
nika – wyjaśnia wójt.  

Obawia się, że w związku 
z terminami administracyjnymi 
związanymi z wydawaniem ta-
kich decyzji, MZD otrzyma ją 
do końca roku.  

Wówczas planowany czas za-
kończenia inwestycji do końca 
2018 r. wydaje się zagrożony.  

Przy najgorszym scenariuszu, 
to mogłoby się wiązać z utratą 
unijnych pieniędzy. Budowa no-
wej przeprawy przez Dunajec 

z przebudową układu komuni-
kacyjnego po obu stronach rze-
ki ma kosztować 90 mln zł, z cze-
go 77 mln zł to dofinansowanie 
uzyskane z Ministerstwa Rozwo-
ju.  

– Mieszkańcy Heleny już nie 
wiedzą, kogo słuchać i co myśleć 
w sprawie budowy mostu. Prze-
stają powoli wierzyć, czy ona ru-
szy, bo terminy rozpoczęcia prac 
wciąż są przesuwane – mówi Ta-
deusz Potoczek, przewodniczą-
cy os. Helena.  

Grzegorz Mirek, dyrektor 
Miejskiego Zarządu Dróg, sta-
nowczo podtrzymuje planowa-
ny termin rozpoczęcia inwesty-
cji na październik br. i jej zakoń-
czenie w 2018 r. 

 Wyjaśnia, że MZD działania 
zmierzające do uzyskania ZRID 
podjął już w ubiegłym roku.  

– Biorąc pod uwagę procedu-
ry administracyjne oraz okres 
na wyłonienie wykonawcy, in-
westor, szacując czas niezbędny 
do realizacji przedsięwzięcia, jak 
również maksymalny czas 
na uzyskanie decyzji ZRID, wy-
konuje obydwie procedury nie-
zależnie (to jest procedurę prze-
targową i uzyskiwania decyzji 
ZRID), co jest działaniem uzasad-
nionym – stwierdza Mirek.  

Jego zdaniem uzyskanie de-
cyzji ZRID jest procedurą przewi-
dywalną, bo jak przekonuje, 
na jej wydanie jest maksymalnie 
90 dni od złożenia wniosku.  

Przebieg przetargu w jego 
opinii jest natomiast uzależnio-
ny od wielu czynników zew-
nętrznych.  

– Między innymi sprawności 
odpowiedzi wykonawców 
na pytania co do treści ofert – po-
daje za przykład. 

Jacek Biliński z biura praso-
wego wojewody, potwierdza, że 
decyzja ZRID wydawana jest 
do 90 dni. W tym wypadku czas 
liczony jest od 25 lipca.  

Niemniej Jacek Biliński od ra-
zu zastrzega: Rozpoczęcie przy-
gotowywania projektu decyzji 
będzie miało miejsce po 2 paź-
dziernika br., o ile wcześniej pro-
jekt budowlany zostanie popra-
wiony i uzupełniony w zakresie 
wykazanych nieprawidłowości 
oraz zostaną rozpatrzone ewen-
tualne uwagi i zastrzeżenia 
stron. a  

¹

Katarzyna Gajdosz-Krzak 
k.gajdosz@gk.pl

Nowy Sącz

b Dariusz Bruss z os. Helena uważa, że władze miasta mydlą ludziom oczy, latami obiecując budowę mostu
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NOWY SĄCZ 

Motocykliści ranni 
w zderzeniu z autem 
Na rondzie im. Jana Pawła II, 
gdzie krzyżują się drogi krajo-
we nr 75 (Brzesko – przejście 
graniczne na Słowację) i nr 28 
(Limanowa – Gorlice – Prze-
myśl) kierujący motocyklem  
mieszkaniec Marcinkowic 
w gminie Chełmiec zderzył się 
z samochodem osobowym 
skoda octavia z numerami re-
jestracyjnymi województwa 
podkarpackiego. Ciężko ran-
nej i nieprzytomnej pasażerce 
motocykla pierwszy pomagać 
zaczął lekarz, który tamtędy 
akurat przejeżdżał. Strażacy 
byli po minucie, bo ich siedzi-
ba jest bardzo blisko. Ciężko 
poszkodowaną kobietę i także 
rannego motocyklistę karetka 
przetransportowała do sąde-
ckiego szpitala. 
(SŚ)

W skrócie NOWY SĄCZ 

Wypadek zablokował 
drogę do Krynicy 
Kobieta kierująca samocho-
dem osobowym daewoo zo-
stała poszkodowana i konie -
czne okazało się przewiezie-
nie jej do szpitala, gdy wczoraj 
niemal w samo południe jej 
wóz zderzył się z volkswage-
nem golfem. Stało się to na ul. 
Nawojowskiej. Akcja ratowni-
cza i usuwanie skutków wy-
padku przez ponad godzinę 
utrudniały przejazd główną 
trasą wylotową z Nowego Są-
cza w kierunku Krynicy. (SŚ) 

NOWY SĄCZ 

Strażacy stłumili 
pożar w zarodku 
W jednym z domów przy ul. 
Biegonickiej wczoraj rano za-
paliła się skrzynka przyłącza 
energetycznego. Mieszkańcy 
natychmiast zaalarmowali ofi-
cera dyżurnego Państwowej 
Straży Pożarnej. Ratownicy 
byli na miejscu po kilku minu-
tach i stłumili płomienie. (SŚ)

Daleko do budowy mostu
a Wójt Chełmca wątpi, czy miasto w październiku 
rozpocznie prace przy przeprawie nad Dunajcem  

a Do dziś Miejski Zarząd Dróg nie ma zezwolenia 
od wojewody na realizację inwestycji drogowej 

b Fani muzyki alternatywnej mieli okazję posłuchać scenicznych produkcji Czesława Mozila (na zdjęciu 

z lewej) i obejrzeć je. Muzyk, wokalista i kompozytor wystąpił w starosądeckim Sokole w niedzielę 

wieczorem. Salę zapełniła publiczność w bardzo zróżnicowanym wieku. Obok przewodniczącej Rady 

Miasta Ewy Zielińskiej znaleźli się mieszkańcy starosądeckiego Internatu Międzyszkolnego. Artysta 

dotrzymał danego słowa i po koncercie każdy mógł sobie zrobić z nim zdjęcia. Skorzystał z tej okazji 

nawet dyrektor Centrum Kultury im. Ady Sari w Starym Sączu Wojciech Knapik. (sś)

FO
T.

  S
TA

N
IS

ŁA
W

 Ś
M

IE
R

C
IA

K

Czesław Mozil śpiewał w starosądeckim SokoleSZCZYRZYC 

Zaginął pensjonariusz 
Domu Pomocy 
Aż 40 strażaków i 26 policjan-
tów szuka od niedzieli pensjo-
nariusza Domu Pomocy Spo-
łecznej w Szczyrzycu. W ponie-
działek do późnego popołudnia 
60-latka nie odnaleziono. (SŚ) 

SPROSTOWANIE 

Parking na Długosza 
pozostaje, gdzie jest 
6 września br. w artykule „Czy 
zamiast na ul. Długosza będzie 
parking na bulwarze?”, znala-
zły się zdania: „Miasto zapo -
wiedziało likwidację parkingu 
przy Plantach, a teraz się wyco-
fuje”, a także „Najpierw rzecz-
niczka prezydenta Nowego Są-
cza Renata Stawiarska poinfor-
mowała, że centrum się korku-
je, dlatego mogą być zlikwido-
wane miejsca parkingowe przy  
ul. Dłu go  sza”. Parking przy ul. 
Długosza nie będzie likwido-
wany. Za podanie błędnej infor-
macji przepraszam.  
IGA MICHALEC

Wyraź swoją opinię: 

Czy budowa nowego mostu 
heleńskiego znów się opóźni? 
www.gazetakrakowska.pl


